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Darłowo, dnia 06 lutego 2012 roku 
BR.0006.1.2012 

 
Protokół Nr XVI/2012 

z XVI Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 stycznia 2012 roku 

pod przewodnictwem  
Pana Jarosława Michalskiego –Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  

  
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1408. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji na chwilę rozpoczęcia uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Radny Pan Przemysław Pociecha nieobecny usprawiedliwiony.  
Radny Pan Łukasz Staniszewski zgłosił Panu Przewodniczącemu, że się spóźni.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XVI sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 30 stycznia 2012 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu./  
/Lista obecności Sołtysów Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo   
Pan Arkadiusz Klimowicz – Burmistrz Miasta Darłowo     
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy     
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy                                                                                   
Pani Małgorzata Ejsmont – Radca Prawny 
Pan Janusz Sokoliński – Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Darłowie                                                                                        
Pan Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
Państwo Maria i Stefan Michalscy – Jubilaci 
Pan mjr Piotr Graczyk – Wojskowy Komendant Uzupełnień w Koszalinie 
Pan płk Eugeniusz Kaczorowski – Pomocnik Wojskowego Komendanta Uzupełnień                       
w Koszalinie  
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radną Panią Jolantę Janicką.  
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów  „wstrzymujących”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 

 
 Następnie odbyło się uroczyste wręczenie Państwu Marii i Stefanowi Michalskim 

SREBRNEGO MEDALU ZA ZASŁUGI DLA OBRONNOŚCI KRAJU. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu mjr Piotrowi Graczykowi Wojskowemu Komendantowi Uzupełnień                         
w Koszalinie, który wręczając Państwu Marii i Stefanowi Michalskim srebrne 
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medale za zasługi dla obronności kraju oznajmił: „Szanowni Państwo, pozwólcie, że 
w dniu dzisiejszym – również ze strony wojska ta uroczystość – Państwo Michalscy 
Pani Maria i Pan Stefan za czterech synów, którzy odbyli służbę, bądź inne formy tej 
służby wojskowej zostali odznaczeni przez Ministra Obrony Narodowej SREBRNYM 
MEDALEM ZA ZASŁUGI DLA OBRONNOŚCI KRAJU.” Pan Komendant odczytał 
treść decyzji Ministra Obrony Narodowej z dnia 25 października 2011 roku: „Na 
podstawie art. 2 ust 5 ustawy z dnia 21 kwietnia 1966 roku po ustanowieniu medalu 
„Za udział w walkach o Berlin” i medalu "Za zasługi dla obronności kraju" uznaniu 
zasług położonych w dziedzinie rozwoju i umacnianiu obronności Rzeczypospolitej 
Polskiej niżej wymienionym nadaję SREBRNY MEDAL ZA ZASŁUGI DLA 
OBRONNOŚCI KRAJU – Michalska Maria i Michalski Stefan.” 

Obecni na sesji powstali i uczcili brawami wręczenie Państwu Marii i Stefanowi 
Michalskim srebrnych medali za zasługi dla obronności kraju.  

Pan mjr Piotr Graczyk poinformował przy tym obecnych, że w Wojskowej 
Komendzie Uzupełnień w Koszalinie zaszły zmiany personalne i na dzień dzisiejszy 
jest On Komendantem Uzupełnień w Koszalinie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 
pięciominutową przerwę.  
 

Ad. 1.3.  
Po przerwie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił, 

że na obrady dotarł „czternasty radny” w związku z czym Rada obraduje w liczbie czternastu 
radnych. Następnie Pan Przewodniczący przystąpił do ustalenia porządku obrad, przy czym 
przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na 
dzisiejszą sesję.  

Do porządku obrad Pan Przewodniczący wniósł projekt uchwały w sprawie 
upoważnienia Wójta Gminy Darłowo do reprezentowania Rady Gminy Darłowo przed 
sądami administracyjnymi. Przewodniczący Rady Gminy uzasadnił: „W związku, iż Rada 
Gminy Darłowo otrzymała skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę 
Nr XXXVII/503/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia 10 listopada 2010 roku w sprawie 
przyjęcia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo. Rada Gminy Darłowo postanowiła przedłożyć przedmiotowy projekt 
uchwały i upoważnić Wójta Gminy Darłowo do reprezentowania Rady przed sądami 
administracyjnymi w sprawach skarg na uchwały Rady Gminy Darłowo oraz do 
podejmowania wszystkich czynności w toku postępowania sądowego w tym w szczególności 
do udzielenia odpowiedzi na skargi i sporządzania skarg kasacyjnych, oraz do ustanowienia 
pełnomocników procesowych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji resortowych 
Rady Gminy Darłowo. Proszę o przyjęcie projektu uchwały do porządku obrad.” 

 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za wprowadzeniem projektu do porządku obrad sesji, 0 głosów przeciw,                        
0 głosów  wstrzymujących  się. 
  
Ponieważ nikt nie zgłosił kolejnych zmian, Pan Jarosław Michalski odczytał porządek obrad 
dzisiejszej sesji o następującej treści:  
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z XV sesji VI kadencji Rady Gminy    Darłowo. 
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2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z 
podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                       
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XV sesji Rady Gminy Darłowo oraz w 
okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.   
6.1. Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy Darłowo i komisji resortowych w 
2011 roku.                         
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2012XVI 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni 
wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
Druk Nr 2/2012XVI 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni 
wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej. Druk 
Nr 3/2012XVI 
11. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 4/2012XVI 
12. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 5/2012XVI 
13. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 6/2012XVI 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja integracji 
społecznej, działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, 
współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Druk Nr 7/2012XVI 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego dla realizacji zadania z 
zakresu administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin. Druk Nr 8/2012XVI 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2012 rok. Druk Nr 9/2012XVI 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 10/2012XVI 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 11/2012XVI 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/249/04 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek od nieruchomości. Druk Nr 12/2012XVI 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok.  
Druk Nr 13/2012XVI 
21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Darłowo do 
reprezentowania Rady Gminy Darłowo przed sądami administracyjnymi.  
Druk Nr 14/2012XVI 
22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 15/2012XVI 
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23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 16/2012XVI 
24. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 17/2012XVI 
25. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 18/2012XVI 
26. Czas dla samorządu. 
27. Wolne wnioski i zapytania. 
28. Zakończenie sesji. 
 
Porządek obrad został przyjęty ze zmianami jednogłośnie.  
(14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”) 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami  na  XVI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 1.4. 

Pan Jarosław Michalski przypomniał, że protokół był wyłożony w Biurze Rady na 
godzinę przed dzisiejszą sesją. Uwag nie zgłoszono, wobec czego Pan Jarosław Michalski 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że protokół z XV sesji został przyjęty.  
 
Ad. 2.  

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi 
Wójtowi Gminy Darłowo, celem przedstawienia sprawozdania z działalności w okresie 
między sesjami wraz z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że cieszy się, że jest duża 
frekwencja na sesji i oznajmił, że sprawozdanie podzieli na dwie części, czyli: 1) przedstawi 
sprawozdanie, 2) poprosi Pana Arkadiusza Klimowicza Burmistrza Miasta Darłowo i Pana 
Jarosława Michalskiego Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o podzielenie się wiedzą z 
pobytu we Francji.  

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że sprawozdanie obejmuje okres od 28 grudnia 
2011 roku do dzisiaj. Tak jak co roku Biskup Dajczak zaprosił Pana Wójta na seminarium. 
Pan Wójt oznajmił, że dobra jest ta tradycja, gdyż jest to chwila opamiętania się. W tym 
okresie między sesjami działania Wójta i urzędu głównie były związane z przygotowaniami 
do sesji, sprawami związanymi z inwestycją (kanalizacja na terenie Domasławic) i  
rozpracowaniem budżetu Gminy na ten rok. Pan Wójt oznajmił, że otrzymał projekt budżetu 
świetlic. Ponadto oznajmił, że przystąpimy do ogłoszenia konkursu na wykonywanie zadań 
przez organizacje pożytku publicznego.  

Wójt Gminy Darłowo zaprosił Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo na spotkanie, które 
odbędzie się 08 lutego 2012 roku o godzinie 1000 w sali konferencyjno-bankietowej Urzędu 
Gminy Darłowo, celem wyjaśnienia spraw potrzebnych do prawidłowego wykonywania 
zadań.  

Pan Wójt oznajmił również, że wystąpił do Przewodniczącego Rady Gminy                        
z wnioskiem o zwołanie sesji w połowie lutego, która byłaby sesją oświatową, ponieważ będą 
na niej przedłożone projekty uchwał w sprawie likwidacji szkół. Pan Franciszek Kupracz 
przypomniał, że otrzymał pozytywną opinię Kuratorium Oświaty w tej sprawie i czeka na 
opinię Związku Nauczycielstwa Polskiego.   

Do załatwienia są sprawy bardzo ważne (o których Wójt rozmawiał z radnymi na 
komisjach), związane z uruchomieniem bardzo ważnych inwestycji. Między innymi chodzi               
o przesył ścieków z miejscowości Wicie, kanalizację Starego Jarosławia i Krup oraz 
podłączenie kanalizacji w wysypiskiem. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że ukończona jest 
inwestycja na terenie Domasławic, w związku z czym podziękował mieszkańcom za 
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wyrozumiałość i cierpliwość przy realizacji tej inwestycji w tak szczególnym okresie, gdy 
panowały deszczowe warunki atmosferyczne.  
 Pan Franciszek Kupracz powiedział, że otrzymał szereg pism odnośnie planu 
zagospodarowania przestrzennego. Ponadto oznajmił, że również otrzymał decyzję 
ostateczną, która od nowego roku nie zezwala na odprowadzenie ścieków z Oczyszczalni 
Ścieków w Dąbkach do jeziora Bukowo. Decyzja jest wiążąca prawnie. Zostały do 
rozstrzygnięcia sprawy w sądzie z wniosku Spółki. Sąd ma przyjechać na wizje lokalną                 
w teren.  
 Sprawy finansowe: Na dzień 30 stycznia 2012 roku stan konta na rachunku 
podstawowym wynosi: 250.854,12 zł. Korzystamy między innymi z kredytu bieżącego. Wójt 
Gminy Darłowo oznajmił, że bieżące wpływy równoważą bieżące wydatki. Do spłacenia są 
odsetki i raty kredytu, które rozłożone są do końca marca. Do końca marca przełożony jest 
również termin zapłaty za współudział (wspólnie ze Starostwem) przy budowie drogi Rusko-
Porzecze-Jeżyce. Gmina ma do poniesienia w najbliższych dniach wydatki w kwocie 
963.931,36 zł. Przy tym Pan Wójt oznajmił, że budżet uchwalony na ostatniej sesji szkoły 
opracowały miesięcznie i w niektórych szkołach będzie od nowego roku brakować 
pieniążków. Temat wymaga przeanalizowania i podjęcia kroków. Rachunki za usługi                       
i zakupy, które realizowane są na bieżąco wynoszą 388.931,36 zł. Dotację mamy dla Gminnej 
Biblioteki Publicznej 25.000,00 zł. Pan Wójt oznajmił, że „trzynastka” będzie płacona 
prawdopodobnie dopiero w marcu. Natomiast tak zwana „czternastka” dla nauczycieli nie 
będzie płacona z tego względu, że dobrze Gmina im płaciła w ciągu roku i nie musi tego 
wyrównywać.  
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
/kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo poruszył temat elektrowni jądrowej, 
która budzi wiele emocji. Ze strony samorządu Gminy delegację na wyjazd do Francji 
otrzymali służbowo Pan Przewodniczący Rady Gminy i Pani Sołtys Sołectwa Wicie, a także 
jeszcze jeden uczestnik, który początkowo chciał jechać, (przedstawiciel Stowarzyszania 
Wicia ) jednak odmówił wyjazdu. Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że na ostatniej sesji swoimi 
wrażeniami podzieliła się Pani Sołtys Wicia, natomiast Pan Burmistrz nie mógł, gdyż miał 
spotkanie z kombatantami. Wobec zaistniałej sytuacji Pan Franciszek Kupracz poprosił Pana 
Arkadiusza Klimowicza o podzielenie się wiedzą zdobyta we Francji, aby ci co są „za” i ci co 
są „przeciw” mieli sposobność spokojnej rozmowy. Pan Wójt oznajmił, że tak się składa, iż 
samorząd gminy to nie tylko sprawy przyjemne i pożyteczne do omówienia, ale trzeba 
wszystkie sprawy rozpatrywać. Również sprawy związane z gazem łupkowym. W sołectwach 
odbywają się zebrania. Na temat elektrowni atomowej Pan Franciszek Kupracz poprosił Pana 
Arkadiusza Klimowicza by podzielił się swoją zwiedzą. Przy tym Pan Wójt przedstawił 
również gminnego dziennikarza, którym został Pan Emil Gawęda. Do Pana Emila należy 
składać wszelkie informacje o zdarzeniach na terenie Gminy Darłowo. Słysząc tę informację 
Pani ze Stowarzyszenia EKO ”CZUWANIE” złożyła Panu Wójtowi pismo w sprawie 
elektrowni, celem publikacji. 
 Pan Arkadiusz Klimowicz Burmistrz Miasta Darłowo podziękował za zaproszenie              
i oznajmił, że chciałby podzielić się swoją wiedzą zdobyta we Francji. Pan Burmistrz 
powiedział, że jest ożywiona dyskusja na temat ewentualnej lokalizacji w przyszłości 
elektrowni jądrowej na terenie naszego powiatu. Burmistrz Darłowa uważa, że warto jeszcze 
na ten temat rozmawiać, dlatego przedstawił krótką prezentację filmową na temat elektrowni 
jądrowej we Flamanville we Francji oraz omawiał temat energetyki w Polsce. Film miał 
przybliżyć funkcjonowanie elektrowni jądrowej we Francji. 
/prezentowany film stanowi załącznik nr 7a do niniejszego protokołu/ 
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Tuż po zakończeniu prezentacji filmu Pan Arkadiusz Klimowicz Burmistrz Miasta 
Darłowo wyjaśnił dlaczego o tym rozmawiamy. (o elektrowni) „Tu oczywiście nie ma miejsca 
i czasu na jakieś wielkie wykłady o polityce energetycznej Polski, ale może kilka zdań warto               
o tym powiedzieć, bo oprócz tego, że jesteśmy „Darłowiakami”, to jesteśmy Polakami i tutaj 
myślę, że to wiele też tłumaczy. W moim głębokim przekonaniu w Polsce prędzej czy później 
powstaną elektrownie jądrowe, bo jest na ten temat jakby zgoda wszystkich głównych sił 
politycznych, wszystkich najważniejszych partii. Ten program de facto rozpoczęła „Lewica” 
jeszcze za rządu Leszka Millera w 2005 roku, później kontynuowały rządy PiS Pana Premiera 
Marcinkiewicza i Kaczyńskiego, no i później i obecna koalicja PO PSL nadały rozgłos temu 
polskiemu programowi energetyki jądrowej. Dlaczego tak się dzieje? No też myślę, że 
większość wiemy – polska energetyka jest oparta na węglu. Polityka Unii Europejskiej, 
polityka światowa jest taka by zmniejszać emisję dwutlenku węgla, by przeciwdziałać efektowi 
cieplarnianemu. Jeżeli pewne kraje się do tego nie dostosują za pewien czas no to będą na te 
kraje nałożone różnego rodzaju kary, restrykcje. To jest jedna z przyczyn, że musimy po 
prostu inwestować w energetykę taką bez emisyjną, którą jest energetyka jądrowa. Druga to 
jest po prostu skażenie wśród obecnych elektrowni. Oczywiście należy tez inwestować                       
w odnawialne źródła energii i to się robi, ale ta energetyka zawsze musi być podparta jak to 
mówią fachowcy takim stałym źródłem energii niezależnie od tego czy wieje, czy nie wieje, czy 
słońce świeci, czy nie świeci. W Niemczech, które są liderem moc zainstalowana tych 
elektrowni jest 15%, ale jednak efektywna, to jest zaledwie 3%. 3 % prądu niemieckiego 
pochodzi z tych wiatraków. A ile jest tych wiatraków? Nie wiemy. Jest ich wielokrotnie więcej 
niż w Polsce.” Pan Arkadiusz Klimowicz oznajmił, że potrzebnych jest w Polsce jeszcze 
więcej elektrowni. Jeżeli nie atomowe elektrownie, to węglowe. „Jednak węglowych nie 
będzie można budować, więc krótko mówiąc albo – tak twierdzą politycy wszystkich 
właściwie partii – albo będziemy budować elektrownie jądrowe w Polsce, albo prąd będzie po 
prostu bardzo drogi. Prawdopodobnie trzeba będzie go importować bo Polska nie będzie 
posiadała własnych dostaw prądu w wystarczającej ilości. To tak w skali globalnej. 
Natomiast na poziom nasz tutaj lokalny… Dlaczego tutaj jestem i z Państwem rozmawiam? 
Po prostu zdaję sobie sprawę że elektrownia każda zresztą, czy to byłaby jądrowa, czy 
węglowa, czy gazowa – nie oddziałuje tylko na jedną Gminę, ma oddziaływanie regionalne, 
czy to na etapie budowy, czy na etapie funkcjonowania. Tutaj dodatkowo jeszcze została 
uchwalona specjalna ustawa, która mówi, że – taka wyjątkowa właśnie, bo do tej pory jest 
taka reguła, że podatki z jakości gospodarczej (a elektrownia to jest działalność gospodarcza) 
trafiają zawsze wiecie Państwo do budżetu Gminy tam, gdzie ten zakład jest zlokalizowany. 
Tutaj jest specjalna regulacja, ona mówi, że 50 % tych podatków w przyszłości trafi do tej 
Gminy, która będzie miała elektrownie na swoim terenie, a 50 % będzie dzielone między 
sąsiadów. W jaki sposób w jakich proporcjach tego jeszcze dzisiaj nie wiemy, to pewnie 
przyszłe rozporządzenia zadecydują o tym, ale są również nasze, moje zainteresowanie bo 
Miasto Darłowo od potencjalnej lokalizacji nad jeziorem Kopań leży od 8 do 10 kilometrów. 
Na pewno jesteśmy sąsiadami, więc ewentualne zarówno pożytki jak i potencjalne zagrożenia 
nas dotyczą - dlatego też tym się interesujemy. Elektrownia obojętnie gdzie powstanie, to 
będzie płaciła do gmin podatki. Dzisiaj też są elektrownie w Polsce przecież i wiemy ile płacą 
do kas tych gmin, które mają tam w tych stu procentach. Na przykład porównywalna może być 
elektrownia Kozienice. Ona ma 2600 MW. Przypomnę, że ta pierwsza, która w Polsce będzie 
budowana ma mieć 3000 MW, czyli będzie trochę większa. Ta Kozieńska elektrownia płaci 
prawie 20 milionów, dokładnie 19.900.000,00. To jest jakiś wskaźnik ile może płacić przyszła 
elektrownia jądrowa. Wszyscy mówią, że będzie płaciła więcej. Dlaczego więcej? Ponieważ 
tam nie jest tylko podatek od powierzchni zajętej na działalność gospodarczą, ale od wartości 
budowy. Wiadomo, że wartość tej elektrowni będzie bardzo wysoka. Stąd są różne 
hipotetyczne wymieniane acz przez poważnych ludzi kwoty. Ja nawet słyszałem, że 
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wymieniana jest kwota sto milionów rocznie, osiemdziesiąt milionów. Ja myślę, że zawyżono 
jednak tę cenę i lepiej czasami zrobić sobie korektę w dół niż potem się rozczarować. Więc ja 
sądzę, że to może być gdzieś tak w granicach 30 a 40 milionów złotych rocznie. Jeżeli było by 
no tak minimum 30 milionów, to 15 (mln) mogło by trafić do tej Gminy, na której jest ta 
elektrownia powstanie, a piętnaście do podziału między sąsiadów. Może piętnaście, może 
dwadzieścia. Proszę Państwa no i więc właściwie o to chodzi. Jeżeli jak to żartobliwie 
niektórzy mówią: „Nie wiadomo o co chodzi.”, to chodzi o pieniądze. No po prostu chodzi                       
o pieniądze. Akurat w tym gremium tutaj samorządowym z Wójtem Radnymi i Sołtysami to 
właśnie o tych pieniądzach należy rozmawiać.” Pan Arkadiusz Klimowicz Burmistrz Miasta 
Darłowo powiedział, że od ponad miesiąca bardzo intensywnie, a i dużo wcześniej interesuje 
się tym tematem. „Zebrałem sporo informacji, ciągle się uczę, wszyscy się uczymy i nabrałem 
do tego przeświadczenia wynikającego z różnych rozmów między innymi z różnymi osobami, 
politykami, znawcami tematu, że Polska pierwsza elektrownia jądrowa – to jest moje 
przeświadczenie oczywiście – powstanie jednak w województwie pomorskim. Powstanie                    
w województwie pomorskim, czy to będzie Żarnowiec, czy to będzie tam Choczewo, czy 
jeszcze gdzieś, to będą kwestie techniczne. Tam sobie technicy dojdą do wniosku, gdzie lepiej 
budować, to z różnych powodów. Natomiast jestem przekonany, że to będzie jednak                       
w województwie pomorskim, z wielu powodów. Nie chcę się rozwodzić, ale między innymi jest 
wielkie poparcie jakby lobby przemysłowego trójmiasta, polityczne, ale i mieszkańców, bo 
jedna z tych lokalizacji to już są dane robione po tej awarii Fukushimy, bo wcześniej były 
jeszcze wyższe wskaźniki. Po Fukushimie badano poparcie właśnie typu gdzie może być ta 
elektrownia w Powiecie Wejherowskim, to tam poparcie, czy akceptacja sięga 70 %.                     
W Powiecie Puckim, Żarnowiec, jest mniej chyba 53 %. Więc to myślę tam zadecyduje.”  

Burmistrz Miasta Darłowo objaśnił pytanie: Po co no tutaj Panowie Wójtowie, 
Burmistrzowie zawracacie gitarę, każecie nam dyskutować, czy się zastanawiać na temat 
ewentualnej lokalizacji elektrowni? „A to dlatego, że ten polski program energetyki jądrowej 
zakłada budowę dwóch elektrowni, a prawdopodobnie na tym się nie skończy i te elektrownie 
będą powstawały w różnych następnych miejscach. Według mojego takiego przeświadczenia 
to jeżeli pierwsza powstanie w pomorskim, to prawdopodobne, że druga elektrownia 
powstanie  w województwie zachodniopomorskim. Wtedy ta elektrownia Kopań może być tym 
bardziej z mocy prawa ta lokalizacja Kopań brana pod uwagę. Ona będzie tym lepiej brana 
pod uwagę im akceptacja społeczna będzie większa, a im mniejsza oczywiście może mniej. Ale 
to jest wizja w moim przeświadczeniu co najmniej 15 może 20 lat do uruchomienie 
ewentualnej potencjalnej elektrowni na terenie Powiatu Sławieńskiego tutaj w lokalizacji 
Kopań. Uruchomienie. Decyzja o jakiejś ewentualnej budowie, rozpoczęcie prac, to myślę, że 
to jest dopiero kwestia nie wcześniej niż 10 lat, nie wcześniej niż za 10 lat mogę te decyzje 
zapadać.”   

Pan Arkadiusz Klimowicz powiedział, że politycy, a wszyscy Radni są politykami, 
powinni myśleć nie tylko w kategorii bieżącego budżetu, czy w bieżących kadencjach 
wybiegać do przodu. Czas z jednej strony szybko leci, a z drugiej strony dobry gospodarz 
właśnie planuje to co może się wydarzyć za 10 czy z a 20 lat i albo chce w tym kierunku 
zmierzać albo nie. „Proszę Państwa tutaj pozwoliłem sobie ściągnąć takie podstawowe 
Państwa dane z budżetu. Myślę, że niektórzy dobrze wiedzą jak to wygląda. Myślę, że to jest 
niezły budżet jak na polskie warunki, na warunki zachodniopomorskie, a jesteśmy biednym 
regionem, ale tak jak Pan Wójt mówił tutaj przed chwilą, mamy, Państwo macie, my mamy 
jako miasto, wszystkie Gminy. Generalnie w Polsce duże problemy finansowe narastają. 
Zobowiązania, marzenia mieszkańców, również potrzeby są wielkie a możliwości realizacyjne 
krótkie. Pozwoliłem sobie na teką pewnego rodzaju hipotezę jak mógłby wyglądać budżet za 
te na przykład 15 lat. To jest ten hipotetyczny rok 2007 i po prostu dodałem 15 milionów. 
Tak?  I te dochody z podatków właśnie wzrosną o 15 milionów.  Podatek rolny założyłem, że 
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zostanie taki sam, że to są takie wskaźniki już roku obecnego, ale tutaj decyzja oczywiście do 
przyszłych radnych by należała. Założyłem, że te 15 milionów gmina mogłaby podzielić w ten 
sposób, ze 10 milionów przeznaczy na fundusz sołecki, a 5 (mln) na przykład na wydatki 
inwestycyjne, takie globalne. Dzisiaj ten fundusz sołecki to niespełna pół miliona. Po być 
może powstaniu takiej elektrowni mogłoby być ponad 10 milionów. Wiem, że sołectw jest 
chyba 31, więc dużo środków… Proszę Państwa w moim przeświadczeniu te emocje różnego 
rodzaju są spowodowane jedną rzeczą: Polacy zresztą jak każdy człowiek boi się tego czego 
nie zna. Tak? My nie znamy energetyki jądrowej, bo nie powstawała. Kiedy w czasach PRL, 
dawnego bloku sowieckiego, budowano elektrownie jądrowe w ramach wyścigu takiego 
technologicznego z zachodem, powstawały w NRD, Czechosłowacji, w republikach Związku 
Radzieckiego budowali je właśnie towarzysze Katar, tono u nas tego nie było z różnych 
powodów. Bo na węglu staliśmy i górnicy mieli wydobywać ten węgiel tego się nie chciał 
podejmować. Więc my  po prostu tego nie znamy, ale czasami mam wrażenie, że osoby 
zwłaszcza niechętne tej energetyce wytwarzają takie wrażenie, że ktoś na nas chce zrobić 
jakieś eksperymenty. No nie. Ta energia jest powszechnie używana. Na świecie zbudowano 
tych reaktorów energetycznych ponad 500.” Burmistrz dodał, że do tej liczby należy jeszcze 
dodać kilkaset reaktorów testowych, naukowych, łodzie podwodne, okręty podwodne. Pan 
Burmistrz powiedział, że tej technologii jest bardzo dużo i że energetyka ta funkcjonuje                    
w trzydziestu krajach. Pan Burmistrz pokazał na mapie świata, w których krajach są 
zlokalizowane elektrownie i gdzie występują złoża uranu. Ponadto pokazał na mapie europy, 
gdzie są zlokalizowane elektrownie jądrowe, a także przy granicach Polski. Pan Arkadiusz 
Klimowicz pokazał różnego rodzaju elektrownie jądrowe (materiały w załączniku Nr 7b do 
niniejszego protokołu). Niektóre elektrownie mają wysokie kominy, jednak mówca oznajmił, że 
gdyby miały powstać elektrownie w Polsce, to nie miałyby tych wysokich kominów. Przy 
tym Pan Arkadiusz Klimowicz mówił na temat zatrudnienia w elektrowniach jądrowych           
i programach wspierających to zatrudnienie, szkoleniach i funduszach na ten cel dla osób 
bezrobotnych, by mogli się przekwalifikować żeby pracować przy budowie. „Więc na pewno 
przynajmniej połowę robotników trzeba będzie ściągnąć z innych rejonów kraju, również z 
zagranicy.” Burmistrz oznajmił, że również Polacy pracują na przykład w Finlandii, poprzez 
firmy, które są wysoce wyspecjalizowane.  

Czy można bezpiecznie żyć koło elektrowni jądrowej? „ To jest to pytanie, które 
budzi emocje. Ja myślę, że tak. Te obrazki pokazują, że t nie jest tylko moje przekonanie, ale 
przekonanie wielu ludzi na świecie. Proszę Państwa ta energetyka jądrowa funkcjonuje 60 
lat, może nawet więcej, bo pierwszy reaktor, który produkował prąd został zbudowany w 
Związku Radzieckim w 1954 bodaj roku. w tym czasie wydarzyły się tylko trzy poważne 
awarie. Stopił się rdzeń reaktora w USA, przed Czarnobylem, ale ponieważ to była 
elektrownia w pewnym sensie podobna do tej którą się buduje, zabezpieczona po prostu 
kopułą, to się nic nie stało. To wszystko tam zostało, promieniowanie w środku, zero ofiar 
śmiertelnych. W Czarnobylu tak się stało, ponieważ to był nietypowy reaktor. On nie miał po 
prostu tych zabezpieczeń. To wszystko zresztą była nielegalna po prostu próba wojskowa 
robiona. Wyłączono te wszystkie zabezpieczenia, robiono takie testy, sprawa się wymknęła 
spod kontroli. Tego się nie robi w normalnych elektrowniach. Ale wbrew różnym przez to   
tworzonym listom, liczba ofiar śmiertelnych nie była tak znowu wielka – tylko 31. W Boże 
Narodzenie w Polsce na drogach zginęło 44 osoby, ale chyba nikomu przy zdrowych zmysłach 
nie przyjdzie do głowy mówić o tym, że nie należy jeździć samochodami, albo wręcz zamknąć 
fabryki samochodów. To samo w Fukushimie, zapominamy o tym, że 26 tysięcy ludzi zginęło 
tam, ale z powodu fali tsunami i z powodu trzęsienia ziemi, nie z powodu tej awarii. Ważne są 
też odległości jak można blisko mieszkać od elektrowni. To jest w Niemczech ( na zdjęciu 
miasteczko Neckarwestheim). Ten reaktor, ta elektrownia działa kilkadziesiąt lat. Jest 
miasteczko można powiedzieć malownicze, miejskie miasteczko 3,5 tysiąca mieszkańców, ono 
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jest 1,5 km od tych reaktorów. Kilkadziesiąt lat ludzie żyją, żenią się , płodzą dzieci, nic się 
nie dzieje. Gdyby, proszę Państwa tutaj wokół zaczęli umierać ludzie, no to w takim kraju jak 
w Niemczech ta elektrownia już dalej by nie funkcjonowała. Ale to nie tylko małe miasta. Na 
przykład takie spore miasta, takie stutysięczne. Mamy przykład elektrowni w Kanadzie 
(Pickering). Tutaj jest pół kilometra wokół tak jakby ta elektrownia oblana miastem, 
położonym nad dużym jeziorem. Chyba Michigan jeżeli się nie mylę.” Burmistrz 
zaprezentował zdjęcia nad jeziorem Ontario w Kanadzie, na których widać wyścigi smoczych 
łodzi, jachtów. W tle marina jachtowa znajdująca się kilometr od elektrowni. Burmistrz 
Miasta Darłowo odpowiadając na pytanie – Czy energetykę jądrową można pogodzić z 
turystyką? – pokazał własnoręcznie zrobione  w grudniu 2011 roku zdjęcie w pobliżu 
elektrowni jądrowej we Flamanville we Francji. Następnie zdjęcia pokazujące szwedzką 
elektrownię jądrową w Ringhals, Marina w Bua (Szwecja), elektrownię jądrową w Vandellos 
w Hiszpanii, plażę w pobliżu elektrowni jądrowej Maanshan na Tajwanie. Tę ostatnią Pan 
Arkadiusz Klimowicz przyrównał do plaży w Darłówku Wschodnim w Polsce.    

Elektrownia nad jeziorem Kopań. Pan Arkadiusz Klimowicz Burmistrz Miasta 
Darłowo oznajmił: „Odległości są też ważne, bo jeżeliby kiedyś powstała elektrownia nad 
jeziorem Kopań to na przykład do „Mariny” w Darłowie – przyszłej „Mariny” – będzie w 
linii prostej 9 kilometrów, a tutaj jest taka „Marina” 6,5 km. W Jarosławcu gdyby kiedyś 
powstała to będzie 7 km. Tam jest druga „Marina” 2,5. No tutaj są takie bardzo przybliżone 
parametry. Byłaby to oczywiście budowa wieloletnia. Mówi się, że można wybudować 
elektrownie w 5 lat, ale to się często przewleka, może to trwać i 10 lat. Ja tutaj napisałem 3 
do 5 tysięcy, ale może być i więcej (dotyczy to ilości ludzi pracujących przy budowie 
elektrowni jądrowej). To jest wielki plan budowy na prawdopodobnie 150 i 200 ha, przy czym 
sama elektrownia to będzie tylko zajmowała około 40 ha. To nie jest wielki obiekt wbrew 
pozorom. Dla porównania, bo niektórzy mówią – „No po co budować tę elektrownię? 
Budujmy wiatraki.”  – wiemy bardzo dobrze, Państwo wiecie jak to budzi emocje, jakie 
sprzeciwy. Pan wójt mówił o tych problemach, również radni Gminy – o uchylonych planach 
blokujących mieszkańców. Część mieszkańców blokuje powstawanie tych elektrowni (dot. 
wiatrowych). A gdyby założyć sobie hipotetycznie, że zamiast takiej elektrowni jądrowej czy        
w Żarnowcu, czy kiedyś w Kopaniu, czy gdziekolwiek – chcielibyśmy wybudować elektrownie 
wiatrowe żeby dawały podobna ilość prądu, to proszę Państwa nie wystarczyłoby zbudować 
wiatraki, które miałyby moc 3000 MW, ponieważ sprawność takiej elektrowni wiatrowej –  
wiadomo jak wieje, nie wieje – jest różnie liczona. Od czterech do pięciu razy mniejsza niż                  
w elektrowni jądrowej. Załóżmy, że to będzie cztery. Jak się podzieli te liczby tutaj to wyjdzie, 
ze trzeba by wybudować  - bo tak są różne wiatraki, 2 MW, 2,5 MW, przyjmijmy 2 MW no to 
trzeba by wybudować niby 1500 wiatraków, ale jak się pomnoży przez cztery, to się robi 
sześć. Żeby postawić  5000 czy 6000 wiatraków proszę Państwa to – ja  nie miałem,  wy 
macie tutaj dobre ile te elektrownie zajmują areału – mi wyszło, że należałoby tutaj zastawić 
teren porównywalny z terenem sześciu powiatów typu Powiatu Sławieńskiego. No to jest po 
prostu nierealne.  Mówiłem, że też są ograniczenia protesty.”  

Pan Arkadiusz Klimowicz wspomniał również o niedogodnościach związanych           
z energetyka jądrową: „Na przykład 800 metrów, to jest właśnie ta strefa, gdzie nie będzie 
można budować. Tak? Według mojego szacunku, to najbliższa wieś jest położona około 
półtorej kilometra od tej lokalizacji. W zasadzie nie będzie żadnych przeciwwskazań do 
rozwoju tych wsi.” Pan Burmistrz wspomniał również temat ćwiczeń: „Kilka razy do roku są 
te elementy ćwiczebne, ale one  w ogóle nie angażują ludności. To polega na tym, że są 
wyłączane z elektrowni  i w kilku określonych miejscowościach syreny. Myślę, że to są tego 
typu syreny jak w naszych wsiach. One są włączane i wtedy w ćwiczeniach bierze udział na 
terenie elektrowni około stu osób. Ćwiczą procedury bezpieczeństwa. Natomiast raz na pięć 
lat odpowiednik naszego wojewody zarządza takie ćwiczenia w regionie w terminie kilkunastu 
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najbliższych miesięcy.  W tych ćwiczeniach bierze udział kilkaset osób, ale są to wyłącznie 
ochotnicy.  Także niema takiego przymusu, że mieszkańcy muszą brać udział. Tylko są różne 
takie organizacje choćby tak jak straże pożarne. Więc tego typu ochotnicze organizacje, różne 
organizacje złożone z wolontariuszy zgłaszają się i ćwiczą różne procedury bezpieczeństwa.”  

Przyszłość: „Gdyby kiedyś za piętnaście, za dwadzieścia lat być może tutaj miała 
powstać ta elektrownia no to ona będzie w takich odległościach: 8 km od Darłowa,                       
a właściwie mamy 9km, Jarosławiec nie bliżej niż 7 km, Wicie 2,5 km po drugiej stronie 
jeziora. Widzieliście Państwo przykłady różnych miejscowości, które były oddalone 1,5 km, 
lub kilkaset metrów.” 

Na zakończenie Pan Arkadiusz Klimowicz oznajmił, że nie można powiedzieć jaka 
technologia będzie przyjęta, ale powiedział, że w opracowaniu polskiej energetyki jądrowej 
jest wiele informacji – również technicznych. „Wszystko na to wskazuje, że ta plaża po 
drugiej stronie jeziora będzie ogólnie dostępna.” Kończąc oznajmił: „Cóż, decyzja będzie 
należała do mieszkańców. My tej decyzji nie będziemy podejmować, ani Państwo, ani obecny 
Wójt, ani obecny Burmistrz. W moim przeświadczeniu jakieś takie decyzje będą 
wypracowane. Mamy dużo czasu, żeby spokojnie sobie na ten temat rozmawiać. Myślę, że 
spokój i taka rzetelna dyskusja jest wskazana po to również, żeby w przyszłości mieć pewne 
zdanie, żeby tam gdzie ta elektrownia powstanie, żeby lokalna społeczność była do tego 
przygotowana.” 
 /materiały w sprawie elektrowni jądrowej stanowią załącznik nr 7b do niniejszego protokołu/ 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 
dziesięciominutową przerwę.  

Po przerwie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu siódmego. 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Cisowa. 
 Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo wypowiedź skierowała do Pana 
Franciszka Kupracza. Temat który został poruszony, to opuszczanie obrad sesji i artykuły 
pojawiające się w lokalnej prasie na temat mówczyni. Ponadto Pani Sołtys zwróciła się do 
Pana Jarosława Michalskiego w sprawie zaproszeń na sesję. Ponadto Pani Wanda Hańczaryk 
poruszyła temat gazu łupkowego.  
 Pan Bogusław Strack mieszkaniec Gminy Darłowo poruszył temat stanowiska 
Wójta Gminy Darłowo w sprawie ewentualnej budowy elektrowni jądrowej na terenie Gminy 
Darłowo. Ponadto Pan Bogusław Strack zapytał Panu Arkadiuszowi Klimowiczowi  
Burmistrzowi Miasta Darłowo pytanie w sprawie konsultacji społecznych na temat 
ewentualnej budowy elektrowni jądrowej. Ponadto zadał szereg pytań dotyczących 
przedstawionych przez Burmistrza informacji na temat energetyki jądrowej. Po obszernej 
wypowiedzi Pan Bogusław Strack oznajmił Panu Arkadiuszowi Klimowiczowi, że Burmistrz 
robi jednostronną działalność lobbingową – lobbing atomowy. 
 Pani ze Stowarzyszenia Eko „Czuwanie” zapytała kto jest autorem materiałów                       
o energetyce jądrowej, gdyż zauważyła w tych materiałach cztery kłamstwa. Następnie 
poruszyła sprawy awarii występujących w elektrowniach atomowych na świecie.  
 Pan Tomasz Urbański mieszkaniec Gminy Darłowo podzielił się swoim 
spostrzeżeniem, że jest zaskoczony iż społeczeństwo tak gwałtownie w ciągu kilku dni 
reaguje w tym temacie (dotyczy lokalizacji w Gąskach). Następnie oznajmił, że Burmistrz 
Miasta  Darłowo wypowiada się w imieniu mieszkańców Gminy Darłowo. Mówca poruszył 
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sprawy przeprowadzonych badań opinii publicznej w sprawie elektrowni atomowej w gminie, 
a także temat turystyki w Gminie Darłowo i ekologicznej żywności i płodów rolnych.  
 Mieszkaniec Darłowa z redakcji gazety „Moje Darłowo” zadał pytanie Panu 
Arkadiuszowi Klimowiczowi w kontekście budowy elektrowni jądrowej dotyczące 
zakupionej działki pod warszawą i współpracy z SB.  
 Pan Cezary Tousty mieszkaniec Gminy Darłowo oznajmił, że tak poważny temat 
jak budowa elektrowni jądrowej został zrzucony na mieszkańców terenu Gminy Darłowo. Do 
poważnej konsultacji na ten temat nie doszło na szczytach, w związku z czym można zadać 
pytanie: „Dlaczego?” Pan Cezary Tousty powiedział, że Minister Gospodarki będzie wydawał 
osiem milionów złotych rocznie na promocję energetyki jądrowej. Pan Tousty zacytował 
wypowiedź jednego z profesorów energetyki jądrowej w sprawie budowy elektrowni 
atomowej w Polsce. „Budowa siłowni jądrowej w Polsce, to nic innego jak tylko wpuszczenie 
Diabła w nasze życie, gdzie sensem tego jest nasze życie.” Mówca poruszył sprawy 
konsultacji społecznych oraz odpadów jakie są wytwarzane w elektrowniach atomowych. 
Ponadto powiedział: „Nie wiem dlaczego w ten sposób się postępuje ze społeczeństwem. To 
myśmy was wybrali. My płacimy podatki, a wy za nasze pieniądze nas okłamujecie. Za nasze 
pieniądze. Jakbyście zarobili to, to ja rozumiem, dali swoje pieniądze – to ja rozumiem – ale 
wy dajecie nasze pieniądze, nasze, nie wasze. Także tutaj winni znaleźć się profesorowie, 
którzy powinni nam operatywnie nam o tym powiedzieć. To przede wszystkim Pan ma po 
drugiej stronie radnych, którzy w konsekwencji gdzieś będą musieli zatwierdzić ten plan. 
Dzisiaj my nie jesteśmy stroną. I nigdy  nie będziemy stroną w tej dyskusji, gdzie po drugiej 
stronie są gigantyczne pieniądze już wydawane, już wpłacane im do kieszeni. Dziękuję 
bardzo.”      

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie – również poruszyła temat związany 
z elektrownią jądrową. Sprawa dotyczyła artykułu ukazanego w tygodniku „POLITYKA” 
dotyczącego elektrowni jądrowej w Finlandii. Następnie Pani Małgorzata Żugaj mówiła                      
o rozwoju Gminy Darłowo, i o uzyskanych przez Gminę Darłowo pieniądzach z podatków               
z miejscowości Wicie. Pani Sołtys apelowała, by wiedza dotycząca elektrowni była wiedza 
obiektywną, by społeczeństwo mogło obiektywnie zadecydować. Przy tym Pani Małgorzata 
Żugaj oznajmiła, że pewien mieszkaniec na zebraniu wiejskim oznajmił, że będzie miał 
większe ogórki, gdy będzie w pobliżu elektrownia jądrowa, a Radny Pan Jerzy Krzyżanowski 
na zebraniu wiejskim w Jeżycach powiedział, że podejrzewa iż elektrownia jądrowa nie 
podobała się Pani Sołtys Wicia, gdyż jest ona kobietą, a on jako mężczyzna powiedział, że 
mu się podobało. Na zakończenie wypowiedzi mówczyni oznajmiła, że jeśli ktoś ma 
odmienne poglądy niż ona, to nie czyni go to jej wrogiem.   

Mieszkaniec Gminy Darłowo zadał pytanie Burmistrzowi: ”Jak się mają Pana słowa 
z punktu widzenia polityki w stosunku do słów Burmistrza Kołobrzegu, który twierdzi, że boi 
się o turystykę na terenie Gąsek?”  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo odniósł się do wypowiedzi 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie, wyjaśniając, że mieszkaniec, który mówił na zebraniu wiejskim 
o ogórkach, powiedział to uzasadniając tym, że mniej szkód wywoła taka elektrownia niż na 
przykład w tej chwili kwaśne deszcze, które opadają systematycznie na nasz rejon. Te kwaśne 
deszcze spadają ponieważ, gdzieś jest elektrownia węglowa, jakaś fabryka. Pan Radny 
wyjaśnił, że ten mieszkaniec powiedział, że gdzieś się produkują te kwaśne deszcze a u nas 
spadają i ma nadzieję, że gdy takie czyste przedsiębiorstwa jak elektrownia atomowa 
powstaną to tych kwaśnych deszczy będzie mniej i wtedy będzie miał zdrowsze ogórki. 
Natomiast w sprawie swojej wypowiedzi o elektrowni sprostował Panią Sołtys wyjaśniając, 
że Pani Sołtys pięknie opisuje swoje wrażenia z pobytu we Francji i mogłaby pisać książki. 
Natomiast o betonach On jako inżynier w wykształcenia jest zafascynowany tymi budowlami, 
które tworzone są przez człowieka i mają wartość techniczną. Radny Pan Jerzy Krzyżanowski 
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podkreślił, że nie wypowiadał się czy jest „przeciw”, czy „za” tą elektrownią, bo za mało 
wiemy na ten temat. Radny proponował by dowiadywac się więcej na ten temat.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa powiedziała, że ludzie chce wiedzieć dużo 
na ten temat, ale to winna organizować Gmina, a nie poszczególni Sołtysi, nie Radni. Pani 
Sołtys uważa, że gmina winna zaprosić osoby, kóre się znają na tym.   

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie poruszyła temat kanalizacji                        
w miejscowości Wicie, przypominając, że dziesiątki pism skierowała do Pana Wójta. Pani 
Sołtys powiedziała, że czytała budżet i zaniepokoiła się, gdyż nie ma w nim żadnych 
optymistycznych dla niej doniesień. Odpowiedź pana Wójta na wniosek w sprawie kanalizacji 
w miejscowości Wicie nie jest dla Pani Sołtys zadowalająca, gdyż w odpowiedzi Pan Wójt 
napisał, że inwestycja ta będzie realizowana w niedalekiej przyszłości. Po wyjaśnieniu jakie 
zagrożenie stanowią wytwarzane ścieki pani Sołtys apelowała do Rady Gminy Darłowo                   
o zajęcie stanowiska.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
panią Sołtys Sołectwa Wicie, że na dzisiejszej sesji będzie rozpatrywany projekt uchwały w 
sprawie kanalizacji w miejscowości Wicie, Stary Jarosław i Krupy. Natomiast odpowiadając 
Pani Sołtys Sołectwa Cisowo Przewodniczący oznajmił, że projekty uchwał są publikowane 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo i w Internecie.   

Mieszkaniec Gminy Darłowo zapytał: „Kto produkuje te ulotki?”  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w sprawie elektrowni jądrowej 

oznajmił, że widać iż ten czas był nam wszystkim potrzebny, każdy wysłuchiwał spokojnie 
jednej i drugiej strony. „Jesteśmy na początku drogi jeśli ten czas będzie w ogóle nas tu 
dotyczył i myślę, że Gmina i mieszkańcy się przygotują, a jeśli będzie potrzeba to zajmą 
konkretne stanowisko, które jest umożliwione w drodze formalno-prawnej poprzez 
referendum. Na wyścigach tu nie jesteśmy, dlatego nie będę się tu ustosunkowywał. Chciałem 
tez wysłuchać co inni mówią i to chyba na tym ma rzecz polegać.” W spawie Pani Sołtys 
Sołectwa Wicie, pan Wójt oznajmił, że sprawa będzie również poruszona na sesji w połowie 
lutego, gdyż temat jest bardzo ważny i zaprosił Panią Sołtys na posiedzenia Komisji.  

Pan Arkadiusz Klimowicz Burmistrz Miasta Darłowo powiedział, że 45 minut 
czasu zajął na sesji, a trybuna trwa już ponad godzinę, więc ustosunkowanie się do każdej 
wypowiedzi, do każdego zdania również koleją godzinę by zajęło, więc podziękował za 
spostrzeżenia mówców i oznajmił, że dadzą mu one dużo do myślenia. Burmistrz Darłowa 
oznajmił, że w pełni się zgadza z tym co mówiła pani Sołtys Wicia, że niezależnie od tego 
jakie mamy poglądy to powinniśmy się szanować. Pan Arkadiusz Klimowicz zgodził się 
również ze zdaniem Pana Cezarego Tousty, który mówił o tym co wyżsi politycy robią, gdyż 
zrzucają niejako te trudne sprawy na barki samorządowców. Burmistrz przy tym przypomniał, 
że sprawy energii atomowej trwają od lat dziewięćdziesiątych. Pan Arkadiusz Klimowicz 
oznajmił, że ponieważ Miasto Darłowo położone jest w pobliżu około 10 km od planowanej 
lokalizacji w miejscowości Kopań, chciał dowiedzieć się co nas tu czeka, czego możemy się 
spodziewać, więc wysłał pismo do Rządu.  Z wielką przykrością Pan Arkadiusz Klimowicz 
oznajmił, że nie otrzymał odpowiedzi do dnia dzisiejszego. Ponad rok czekał na wizytę Pani 
Minister. Co do kwestii szczegółowej Burmistrz nie zgodził się z Panem Cezarym Tousty, 
gdyż jeśli chodzi o pieniądze gdzie Pan Cezary Tousty mówił o kwocie ośmiu milionów 
złotych, Burmistrz oznajmił, że jest ich przeznaczonych dużo więcej, bo 20 milionów na 
kampanie informacyjna na terenie całego kraju. Na zakończenie Burmistrz oznajmił, że 
podziela rozczarowanie, że na społeczność lokalną się zrzuca … – na przykład na 
mieszkańców Gąsek, nieprzygotowanych – te sprawy.   

Pan Cezary Tousty wyjaśnił, że chodziło mu o to, że te państwowe pieniądze będą 
promować w przyszłości prywatną energetykę jądrową. O to tu chodzi, że państwo nie 
postawi tego zakładu energetyki jako Państwo Polskie, tylko prywatny podmiot postawi.  
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„Czy my dzisiaj wspieramy energetykę oczywiście jądrową, ale przez pryzmat prywatnych 
biznesów. To jest niedopuszczalne. Niech te prywatne wydają swoje pieniądze. Każdemu 
wolno.” 

Pan Arkadiusz Klimowicz któro sprostował, że inwestorem ma być Państwowa 
spółka PGE, która jest państwowa spółką, której sto procent jest kapitału państwowego. To 
jest inna sytuacja.  

Pan Cezary Barański zadał pytanie do Pana Arkadiusza Klimowicza czy Burmistrz 
skończył odpowiedź, ponieważ było dużo pytań do niego. Mówca oznajmił, ze pamięta 
sformułowanie „siane się wykręcił” i oznajmił, że owo sformułowanie idealnie pasuje do tych 
wypowiedzi Burmistrza. I zapytał: „Czy Pan Burmistrz zechce odpowiedzieć na te konkretne 
skierowane do nie go pytania?” 

Pan Arkadiusz Klimowicz oznajmił, że nie chciałby zabierać czasu, gdyż jest to sesja 
Gminy Darłowo, a część odpowiedzi jego zdaniem już dawno została udzielona. Po czym 
podsumował, że jest jeszcze dużo czasu by rozmawiać na te tematy na przestrzeni 
najbliższych kolejnych lat.  

 Pani ze stowarzyszenia Eko „CZUWANIE” oczekiwała natychmiastowej odpowiedzi 
na swoje konkretne krótkie pytanie: „Kto podpisał się pod tymi materiałami, które rokują na 
rzecz powstania elektrowni jądrowej w Polsce?” Mówczyni stwierdziła, że znalazła w tych 
materiałach trzy bardzo ważne rzeczy, które są kłamstwem. 

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo złożył wniosek o zamknięcie 
dyskusji, gdyż jest to sesja Rady Gminy a nie miasta.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił jeszcze 
głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że w poruszonych 
sprawach będą udzielone odpowiedzi na dzisiejszej sesji, ale na niektóre pytania odpowiedzi 
będą na piśmie. Na przykład jak Eko „CZUWANIE” złożyło pismo, to dostanie pisemną 
odpowiedź.  

Ponadto nikt więcej nie zgłosił się w tym punkcie by zabrać głos.  
Przewodniczący ogłosił pięć minut przerwy.  

 
Ad. 3.  

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XV sesji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu/  
 
Ad. 4.  
Interpelacje Radnych.     
Interpelacji radni nie zgłosili. 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XV sesji Rady Gminy Darłowo oraz                   
w okresie między sesjami.   
Radni Rady Gminy Darłowo w okresie od 28 grudnia 2011 roku do 29 stycznia 2012 roku nie 
złożyli interpelacji.  
Sołtysi Gminy Darłowo w okresie od 28 grudnia 2011 roku do 29 stycznia 2012 roku złożyli 
łącznie 17 wniosków. Odpowiedzi udzielono na 4 wnioski, natomiast pozostałe wnioski są     
w trakcie rozpatrywania.  
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XV sesji Rady Gminy Darłowo oraz     
w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 9 do protokołu/     
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Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie       
z działalności komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i tematy obrad.  
/Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu./           
 
Ad. 6.1.  Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy Darłowo i komisji resortowych 
w 2011 roku.                         
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
sprawozdanie z działalności Rady Gminy Darłowo było rozpatrywane na posiedzeniach 
komisji resortowych Rady Gminy Darłowo. Rani nie wnieśli uwag do przedstawionego 
sprawozdania. Jednocześnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że resortowe 
komisje Rady Gminy Darłowo przygotowały sprawozdania z działalności komisji za 2011 
rok, z którymi wszyscy Radni się zapoznali. Ponadto Pan Jarosław Michalski poinformował, 
że  sprawozdania do wglądu znajdują się w referacie Samorządowym – Biurze Rady.  
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując jednogłośnie:  
14 głosów za przyjęciem w/w sprawozdań, 0 głosów przeciw, 0 głosów  wstrzymujących.   
/sprawozdanie działalności Rady Gminy Darłowo w 2011 roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Rewizyjnej za 2011 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Inwentaryzacyjnej za 2011 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Gospodarki Gminnej i Budżetu za 2011 rok stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej za 2011 rok stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia za 2011 rok stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej za 2011 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Organizacyjno-Programowej za 2011 rok stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu/ 
/sprawozdanie działalności Komisji Uzdrowiskowej za 2011 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo 
stanowi załącznik Nr 20 do protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                       
z uzasadnieniem. Sprawa znana od wielu lat, gdyż najpierw było studium, teraz jest plan, 
kolejny etap związany z procedurą uchwalenia tego planu, omawiany również. na komisjach. 

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
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0 wstrzymujących 
 podjęła uchwałę Nr XVI/123/2012 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XVI/123/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni 
wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
Druk Nr 2/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/124/2012 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji 
farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
 /Uchwała Nr XVI/124/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni 
wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej.  
Druk Nr 3/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami 
infrastruktury towarzyszącej stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/125/2012 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo dla lokalizacji farmy 
elektrowni wiatrowych wraz ze strefą oddziaływania i urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej. 
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/Uchwała Nr XVI/125/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 4/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/126/2012 w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. 
/Uchwała Nr XVI/126/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 5/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/127/2012 w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. 
/Uchwała Nr XVI/127/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. Druk Nr 6/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
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0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/128/2012 w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej. 
/Uchwała Nr XVI/128/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja integracji 
społecznej, działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, 
współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Druk Nr 7/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na rozwój” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013, Priorytet VII Promocja integracji społecznej, działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, 
współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego stanowi załącznik nr 
32 do niniejszego protokołu/ 
Pan Janusz Sokoliński Z-ca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotyczącą projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/129/2012 w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie projektu systemowego pn. „Szansa na 
rozwój” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII 
Promocja integracji społecznej, działanie 7.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnienie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej, współfinansowanego z Unii Europejskiej w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego. 
/Uchwała Nr XVI/129/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego dla realizacji 
zadania z zakresu administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin. Druk Nr 8/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego dla realizacji zadania z zakresu administracji 
publicznej w zakresie wspierania rodzin stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
Pan Janusz Sokoliński Z-ca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotyczącą projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/130/2012 w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego dla 
realizacji zadania z zakresu administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin. 
/Uchwała Nr XVI/130/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
   
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zwrócił się z prośbą do Pana Jarosława 
Michalskiego Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o zwolnienie Pana Arkadiusza 
Klimowicza Burmistrza Miasta Darłowo oraz Pana Radosława Głażewskiego Zastępcę Wójta 
Gminy  Darłowo z dalszego uczestnictwa w obradach dzisiejszej sesji.  
  
Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 9/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/131/2012 w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy 
Rady Gminy Darłowo na 2012 rok. 
/Uchwała Nr XVI/131/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
  
Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 10/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 
2012 rok stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/132/2012 w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2012 rok. 
/Uchwała Nr XVI/132/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2012 rok. Druk Nr 11/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2012 rok 
stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/133/2012 w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2012 rok. 
/Uchwała Nr XVI/133/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/249/04 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na 
podatek od nieruchomości. Druk Nr 12/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/249/04 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 r. 
w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości stanowi załącznik 
nr 42 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem oraz zgłosił autopoprawkę.  
W głosowaniu nad autopoprawką udział wzięło 14 Radnych głosując następująco:  
14 głosów za przyjęciem autopoprawki  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/134/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/249/04 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 22 grudnia 2004 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości. 
/Uchwała Nr XVI/134/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok.  
Druk Nr 13/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo zgłosiła autopoprawkę do przedstawionego 
projektu uchwały.  
W głosowaniu nad autopoprawką udział wzięło 14 Radnych głosując następująco:  
14 głosów za przyjęciem autopoprawki  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
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Następnie Pan Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/135/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 
rok.  
/Uchwała Nr XVI/135/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Darłowo do 
reprezentowania Rady Gminy Darłowo przed sądami administracyjnymi.  
Druk Nr 14/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy Darłowo do reprezentowania Rady 
Gminy Darłowo przed sądami administracyjnymi stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 
uzasadnieniem. „W związku, iż Rada Gminy Darłowo otrzymała skargę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego na uchwałę Nr XXXVII/503/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia  10 
listopada 2010 w sprawie przyjęcia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo. Rada Gminy Darłowo postanowiła 
przedłożyć przedmiotowy projekt  uchwały i upoważnić Wójta Gminy Darłowo do 
reprezentowania Rady przed sądami administracyjnymi w sprawach skarg na uchwały Rady 
Gminy Darłowo oraz do podejmowania wszystkich czynności w toku postępowania 
sądowego w tym w szczególności do udzielenia odpowiedzi na skargi i sporządzania skarg 
kasacyjnych, oraz do ustanowienia pełnomocników procesowych. Projekt uchwały był 
przedmiotem obrad komisji resortowych Rady Gminy Darłowo.” 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/136/2012 w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy 
Darłowo do reprezentowania Rady Gminy Darłowo przed sądami administracyjnymi. 
/Uchwała Nr XVI/136/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 15/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 48 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/137/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
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Uchwała Nr XVI/137/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 16/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 50 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/138/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
Uchwała Nr XVI/138/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo.  
Druk Nr 17/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/139/2012 w sprawie kierunków działań Wójta Gminy Darłowo. 
 Uchwała Nr XVI/139/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 18/2012XVI 
/Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
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Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
14 głosów za,  
0 przeciw  
0 wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVI/140/2012 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
 Uchwała Nr XVI/140/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 26.  
Czas dla samorządu. 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
 
Ad. 27.  
Wolne wnioski i zapytania. 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 
 
Ad. 28.  
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematyki ustalonego porządku obrad XVI Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 14:08 w dniu                   
30 stycznia 2012 roku.  
 
Protokół sporządziła: 
 
Iwona Kowalska 
Kierownik Referatu Samorządowego  
– Biura Rady Gminy 

         Obradom przewodniczył: 
     
    Przewodniczący  
Rady Gminy Darłowo  
 
  Jarosław Michalski 

 
Sekretarz obrad: 
 
Pani Jolanta Janicka 
 
Radna Rady Gminy Darłowo  
 


